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MERHABA BEN OZAN TOPUZ. KIRKLARELİLİ BİR AİLENİN OĞLUYUM. AİLEMİN İŞİ DOLAYISI İLE İSTANBUL’DA

DOĞDUM. İLKOKUL EĞİTİMİNİ TAMAMLADIKTAN SONRA AİLEM EMEKLİ OLUNCA MEMLEKETE GERİ DÖNDÜK ORTA VE

LİSE EĞİTİMİNİ KIRKLARELİ DE TAMAMLADIM. ÜNİVERSİTE EĞİTİMİ İÇİN YİNE AYRILDIM VE HUKUK EĞİTİMİ VE

STAJDAN SONRA 2013 YILINDAN BERİ SERBEST AVUKATLIK YAPMAKTAYIM. ÇEVRE MESELELERİNE VE BUNA İLİŞKİN

DAVALARA 2016 YILINDAN BERİ İLGİLENMEKTEYİM. GEÇEN DÖNEM KIRKLARELİ BAROSUNDA ÇEVRE KOMİSYONU

BAŞKANLIĞINI GÖREVİNİ YERİNE GETİRDİM. BU DÖNEMDE YANİ 2021 YILINDAN BERİ KIRKLARELİ KENT KONSEYİ

ÇEVRE MECLİSİ BAŞKANLIĞINI YÜRÜTMEKTEYİM.



KIRKLARELİ KENT KONSEYİ ÇEVRE MECLİSİ , İLİMİZDE KURULU BULUNAN ÇEVRE İLE İLGİLİ KURUM VE KURULUŞLARDAN

KATILIMLARLA YAPILAN ÇALIŞMALAR SONUCU MEYDANA GELMİŞTİR. BİLEŞENLERİMİZ İLGİLİ KAMU KURUMLARI , MESLEK

ODALARI VE STK LARDAN MEYDANA GELMEKTEDİR. TOPLAMDA 46 TANE BİLEŞENİMİZ BULUNMAKTADIR. AMACIMIZ , ÇEVRE

DEĞERLERİNİN ,DOĞAL, TARİHİ VE KÜLTÜREL VARLIKLARIN KORUNMASI;SÜRDÜRÜLEBİLİR VE EKOLOJİK YAKLAŞIMIN KENT

YÖNETİMİ VE POLİTİKALARINA YANSITILMASI DOĞRULTUSUNDA ÇALIŞMALAR YAPMAKTIR.

ÇEVRE ŞEHİRCİLİK VE İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ MÜDÜRLÜĞÜ DUYURULARINI VE RESMİ GAZETE DE ÇEVREYE İLİŞKİN DÜZENLEMELERİ

GÜNLÜK TAKİP ETMEKTEYİZ. BUNUN YANINDA BELEDİYE VE İL GENEL MECLİSİ KARARLARINI DA TAKİP ETMEKTEYİZ. BUNA

İLİŞKİN YERİ GELDİĞİNDE GÖRÜŞ VE ÖNERİ YERİ GELDİĞİNDE DE İTİRAZ VE DAVA YOLUNA BAŞVURMAKTAYIZ



İL GENEL MECLİSİ TOPLANTISI



KIRKLARELİ KENT KONSEYİ DOĞAL VE KÜLTÜREL VARLIKLARI KORUMA ÇALIŞMA GRUBU ÜYELERİ 31.10.2021 TARİHİNDE ISTRANCALAR’DA

SAHA FAALİYETİNİ TAMAMLADI. MEVSİMİN SONBAHAR OLUŞU SEBEBİYLE COĞRAFYANIN BİZLERE SUNMUŞ OLDUĞU GÖRSEL ŞÖLENİN YANISIRA

SIRASIYLA KARADERE-KARADERE MAĞARASI-KARADERE RESLERİ-ARMAĞAN-SİSLİOBA KALELERİ’NE İKİ EKİP HALİNDE KEŞİF YÜRÜYÜŞLERİ

DÜZENLENDİ.

YAPILAN KEŞİFLER NETİCESİNDE; ARMAĞAN BÖLGESİNDE 1 ADET ANIT MEŞE AĞACI TESPİT EDİLEREK GEREKLİ KURUMLARA BAŞVURU

YAPILMASI İÇİN LOKASYON VE GÖRSELLERİ ALINDI. DÖNEMSEL OLARAK SU KAYNAKLARININ VE PINARLARIN CİDDİ ANLAMDA KURUMUŞ OLMASI

DİKKATLERDEN KAÇMADI. DOĞAL VE KÜLTÜREL VARLIKLARI KORUMA ÇALIŞMA GRUBUMUZUN ÜYELERİ MAHMUT SÜRER, CANER ÖZDEMİR,

SAİT ÇETİN TARAFINDAN BULUNAN ANIT AĞAÇ BAŞVURUSU KIRKLARELİ KENT KONSEYİ ÇEVRE MECLİSİ TARAFINDAN ÇEVRE, ŞEHİRCİLİK VE

İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ İL MÜDÜRLÜĞÜ’NE BİLDİRİLDİ.



KIRKLARELİ KENTİMİZE BAKTIĞIMIZDA KOMSUSU OLDUĞU EDİRNE VE TEKİRDAĞ İLE ORTAK GEÇMİŞİ VARDIR. DOLAYISI İLE SORUNLARIMIZDA

ORTAK. SİZİN SORUNUNUZ BİZİ, BİZİM SORUNUMUZ DA SİZİ İLGİLENDİRMEKTE.

KIRKLARELİ ŞEHRİNİN TARİH VE COĞRAFYASINA BAKTIĞIMIZDA TRAKYA BÖLGESİNİN KUZEY DOĞUSUNDA KALMAKTA. ESKİ ROMA BİZANS

ŞEHRİDİR. O ZAMAN Kİ ADI SARANTA EKKLİSİES YANİ KIRK KİLİSE , BULGARCA ADI LOZENGRAD YANİ ÜZÜM ŞEHRİ ANLAMINDA . ROMA BİZANS

DÖNEMİNDE ŞARAPLARIN ÜRETİLDİĞİ MERKEZMİŞ. AYNI ŞEKİLDE OSMANLIDA DA. ÖZELLİKLE 1890 DAN SONRA AVRUPA ÜZÜM BAĞLARINDAKİ

BİR HASTALIK YÜZÜNDEN ŞARAP ÜRETİMİ DURMUŞ 1880 VE 1910 YILLARI ARASINDA OSMANLI BÜTÜN AVRUPAYA ŞARAP İHRACATI YAPIYORMUŞ.

YILLIK RAKAM 7,5 MİLYON GALON ŞARAP . BU ŞEKLİ İLE İLİMİZE CİDDİ GELİR SAĞLANMIŞ. DUYUMU UMUMİYE ÖDENEN BORÇLAR KONUSUNDA

ÖNEMLİ BİR GELİR KALEMİ İMİŞ. BU ÖRNEĞİ VERMEMİM SEBEBİ NÜFUSU AZ AMA İŞLEVİ BÜYÜK BİR KENT OLMAMIZ. BU DURUM BUGÜNDE

GEÇERLİDİR.



CUMHURİYETİN İLANINDAN SONRA BİRÇOK GÖÇ YAŞANMIŞ. BURADA YAŞAYAN GAYRİ MÜSLÜMLER GÖÇ ETMİŞ.

ONUN YERİNE BALKANLARDAKİ TÜKLER TRAKYA VE ANADOLU COĞRAFYASINA GELMİŞTİR.BURAYA GELEN

TÜRKLERİN TEMEL GEÇİM KAYNAĞI TARIM VE ORMANCILIK OLMUŞTUR. OLUŞTURULAN 1/100000 VE 1/25000

PLANLARIN TEMELİ DE BUDUR. YANİ KIRKLARELİ’NİN TEMEL ŞEHİR PLANLAMASI TARIM VE ORMAN KENTİ

ÜZERİNEDİR. BUNUN YANINA BİRDE TURİZM VE ÜNİVERSİTE DE EKLENEBİLİNİR. AMA DEDİĞİM GİBİ TÜRKİYE’NİN

ŞARTLARI İLİMİZ HİÇ İSTEMEDİĞİMİZ ŞARTLARA SÜRÜKLEMEKTEDİR. BUNLAR NEDİR DİYE BAKTIĞIMIZDA



DEPREMSELLİK,İKLİM, ULAŞIM YOLLARI AÇISINDAN AVRUPA VE İSTANBUL’UN ARASINDA OLMASI SEBEBİYLE BÖLGEMİZE

İSTENMEYEN KİRLİ YATIRIMLARA SEBEP OLMAKTADIR. 70 YILLARDAN BERİ SANAYİNİN GELMESİ ERGENE NEHRİNİ GERİ

DÖNÜLEMEZ ŞEKİLDE KİRLİ HALE GETİRMİŞTİR. 1994 YILINDAN BERİ İSTANBUL’UN SU İHTİYACI KIRKLARELİNDEKİ

DERELER VE ÜZERİNE KURULU BARAJLARDAN KARŞILANMAKTADIR. 2000 YILLARDAN İTİBAREN YOL VE EV GİBİ İNŞAAT

SEKTÖRÜNE GEREKLİ HAMMADDE İÇİN ISTRANCA ORMANLARI KULLANILMAYA BAŞLANMIŞ. 2010 SONRASINDA İSE ENERJİ

İHTİYACI İÇİN İSE DOĞALGAZ SANTRALLERİ, RES LER, TERMİK VE NÜKLEER SANTRAL BÖLGEDE YAPILMAYA

ÇALIŞILMAKTADIR. 2020 YILINDAN İTİBAREN İSE BÖLGEDE DOĞALGAZ KUYULARI AÇILMAKTA, GENİŞLEYEN OSB LERDE

YÜKSEK KİRLİLİK ORANINA SAHİP SANAYİ DALLARI YAPILMAYA ÇALIŞILMAKTA.ÖZELLİKLE REMİ MAKAMLARIN

AÇIKLAMALARINDA TRAKYAYI BİR ENERJİ ÜSTÜ HALİNE GETİRME İSTEĞİ VAR. BUNLAR RES,GES VE NÜKLEER SANTRAL VS.

YAŞANAN VE YAŞANABİLECEK DEPREMLER YÜZÜNDEN BÖLGEYE GÖÇÜN ARTMASI BEKLENMEKTEDİR.



ŞUANDA İKLİM,ENERJİ VE AFET ÜÇGENİNDE SORUNLARIMIZ BULUNMAKTADIR. BAŞLICA SORUNUMUZ SU , ESKİDEN YANİ 20 YIL

ÖNCE 4 MEVSİMİN GÖRÜLDÜĞÜ SULAK BİR İKLİM İKEN ŞİMDİ BİR YAZ BİR KIŞ BAHARIN NEREDEYSE HİÇ YAŞANMADIĞI YARI

KURAK BİR İKLİM VARDIR. ŞU ANDA BARAJLARIMIZ BİTME NOKTASINDA. VATANDAŞ, İŞLETME VEYA RESMİ KURUMLAR SONDAJ

İLE YER ALTI SULARINI KULLANMAKTADIR. ASLINDA ŞU ANDA SU PROBLEMİZ VAR. BUNA RAĞMEN ÇEVREYİ KİRLETECEK

YATIRIMLAR DEVAM ETMEKTEDİR. 

BUNLARDAN BİRİNCİSİ İLİMİZE YAPILMAK İSTENEN KAĞIT GERİ DÖNÜŞÜM VE KÖMÜR ENTEGRE SANTRALİDİR. DOĞRUDAN TERMİK

SANTRAL DEĞİL BU ŞEKLİ İLE İSİMLENDİRİLİYOR. YAPILMAK İSTENEN SANTRAL KIRKLARELİ HALKININ KULLANDIĞI SUYU TALEP

ETMEKTE, YARATACAĞI HAVA KİRLİLİĞİ İLE İNSAN SAĞLIĞINI VE İKLİM DEĞİŞİKLİĞİNİ OLUMSUZ YÖNDE ETKİLEYECEKTİR. GEÇEN

EYLÜL AYINDA KIRKLARELİNİN SEÇİLMİŞLERİ İLE BERABER BU KONUDA DAVA AÇTIK. 



DİĞER BİR CİDDİ SORUNUMUZ İSE RESLER 2023 YILI BAŞINDAN BERİ GELEN PROJELERLE

BERABER 423 TANE RES YAPILMAK İSTENİYOR. TABİ BUNLAR ÖZELLİKLE ORMAN ALANLARI

İSTENİYOR. İNŞAATI SIRASINDA BU BİRÇOK AĞAÇ KESİMİNE SEBEP OLACAK. TARIM

ALANLARI İÇİN İSE GES . BUNUN DIŞINDA BEKLEDİĞİMİZ BİR DE NÜKLEER SANTRAL PROJESİ

VAR. ÇEVRE ŞEHİRCİLİK GEÇTİĞİMİZ YAZ BU KONUDA KIYI PLANLARINI HAZIRLADI. BU DA

YİNE CİDDİ SU KULLANIMI , DENİZ POPÜLASYONUNU OLUMSUZ ETKİLEYECEKTİR.



BUNUN DIŞINDA DİĞER BİR SIKINTIMIZ TAŞ OCAKLARI. BUNLAR İÇİN SÜREKLİ SAYILARI TAHMİNİ 46 

TANE. BUNLAR YİNE ORMAN ALANLARINI VE SU KAYNAKLARINI VE KÖYLÜNÜN TARIMSAL ÜRETİMİN

VE YAŞAM HAKKINI OLUMSUZ ETKİLEMEKTEDİR. BU KONULARLA İLGİLİ GÖRÜŞ ÖNERİ İTİRAZ YERİ

GELİNCE DE DAVA AÇMAKTAYIZ. 



ŞEHRİMİZİN SORUNLARINA GELİNCE DE YİNE SU PROBLEMİ VAR. YILLARDIR ARMAĞAN BARAJININ

TAMAMLANIP KIRKLARELİ BARAJINA BAĞLANMASINI BEKLEMEKTEYİZ. BU ŞEKİLDE KIRKLARELİ TEMİZ

İÇİLEBİLİR SUYA KAVUŞACAKTIR.

BUNUN DIŞINDA OLUŞAN ATIKLAR KONUSUNDA GERİ DÖNÜŞÜM YETERSİZLİĞİ VAR. BELEDİYE

VATANDAŞLARDAN GERİ DÖNÜŞÜM İLİŞKİN ÇÖPLERİN EVDE BİRİKTİRİLMESİNİ SONRA İSE KENDİSİNİN

ALACAĞINI SÖYLEMEKTEDİR. BU KONUDA SİTE YÖNETİMLERİ İLE DAHA FAZLA İŞ BİRLİĞİ YAPILMALI.

AYRICA BİZE GÖRE SOKAKLARDA GERİ DÖNÜŞÜM KUTULARI ARTIRILMALIDIR.



BUNUN DIŞINDA ŞEHRİMİZİN YENİ İMAR PLANLARI YAPILDI. SÜRDÜRELİBİLİR KALKINMA İLKESİ DOĞRULTUSUNDA 25 

EKİM KIRKLARELİ BELEDİYESİ SÜRÜDREBİLİR ENERJİ VE EYLEM PLANI HAZIRLIĞI ÇALIŞTAYI DÜZENLEDİ. 

DİĞER BİZİ BEKLEYEN TEHLİKE İSE DEPREM BU KONUDA BELEDİYEMİZ BÜNYESİNDE AFET MÜDÜRLÜĞÜ KURULDU. 

DEVAMINDA SİVİL İNSİYATİF İLE İSAR TÜRKİYE OLARAK KIRKLARELİNDE ARAMA KURTARMA EKİBİ KURMA

ÇALIŞMALARINA BAŞLANDI.  



ÇÖZÜM ÖNERİLERİNE GELİNCE;

ÖNCELİKLE ZİHNİYET DEĞİŞMELİ. ÇEVREYİ KİRLETEREK KALKINMA OLMAZ. ÇEVRE EKONOMİDE KATMA DEĞERDİR.

İYİ BİR TARIM İÇİN TEMİZ SU,TOPRAK , HAVA GEREKLİDİR. YİNE HİZMET SEKTÖRÜNDE TURİZMİ CAZİP HALE GETİREN

O ÜLKENİN DOĞASI TARİHİ. YİNE SANAYİDE SU HER TÜRLÜ ÜRETİMİN BAŞIDIR. SANAYİ MALLARININ KAYNAĞI

ÇEVREDEN ELDE EDİLEN HAMMADDELERDİR.

 Avrupa ülkelerini gezmişsinizdir. Ben Almanyayı
görmedim ama diğer gezdiğim ülkelere kıyasla bizdeki
kadar fabrika olmadığını gözlemledim. Ama milli gelirleri
bizden yüksek ve birçok ürün bizdekinden daha ucuz.
Mesela araba. Bizde fabrikası var ama bulgaristan’da 10/1
neden ? Demek ki bizde bir verimlilik sorunu var. 24 ocak
kararlarından beri batının uğraşmadığı tekstil, kimya, deri
gibi birçok kirli sanayi ülkemize geldi. Bu yetmezmiş gibi
Avrupa kendi ülkesinde taş ocağı açtırmıyor. Bizim gibi
ülkelerden alıyor. Sattığımız madeni yerine şansımızda
yok. Burada gelecek kuşaklar düşünülmüyor.

 Dünyanın en büyük tarım ülkeleri ABD ve Çin dir. G 20
sıralaması aslında tarımsal büyüklükle orantılıdır. Mesela
bizim tarımsal üretim düşünce g 20 çıktık. Bizim yerimizse
kim geldi. Suudi Arasbistan. Peki neyle derseniz susuz
tarım ile . yada topraksız tarım ile. Bizde hep Hollanda
örneği verilir. Halbuki Suudilerde vardır. G 20 dönmek
istiyorsak da bu tarımsal üretimden geçer.



ÇÖZÜM ÖNERİLERİ

 1-Ergene havzası toprakları “Tarımsal Sit Alanı” olmalıdır.

 Modern sulama tesisleri desteklenmesi hatta susuz tarım
modellemeleri geliştirilmesi gerekmektedir. Tarımsal SİT alanı ilan
edilen büyük ova ve bunun dışındaki mutlak tarım alanları her türlü
yapılaşmaya karşı korunmalıdır.



 2- 2010 yılında tamamlanan BİYOSFER REZERV ALAN çalışması
onaylanmalı ve Istrancalar Biyosfer Rezerv Alanı ilan edilmelidir.

 3-Istrancalar dünyanın en önemli kuş göç yolu üzerindedir. RES
projelerinden vazgeçilmeli. Nesli tehlike altında olan bir çok göçmen
kuşun ve Trakya topraklarını mesken tutan Akbaba, Akkuyuruklu
Kartal ve Şah Kartalların yaşam ve üreme alanlarından uzak
durulmalıdır.

 4-Kırklareli Turizm Bölge Planı yaklaşık 14 yıldır bakanlıkta
bekliyor. Hala onaylanmadı.

 5-Dünyanın sayılı, Avrupa’nın en büyük su basar ormanı longozlar
RAMSAR kapsamına acilen alınmalıdır.

 6-Istrancalar NATURA 2000 alanı ilan edilmeli. (Çünkü sınırın
Bulgaristan tarafı bu kapsamda)



ÇÖZÜM ÖNERİLERİ

 7- 5 Kasım 2009 Tarih 27397 sayılı Resmi Gazetede bölge
yer altı su tahsisleri kapatılmış olmasına rağmen,
fabrikalar ve hayvan çiftliklerine izinler veriliyor.
Türkiye’de 2 Havzada potansiyelden fazla su çekiliyor.
Bunlar Konya ve Trakya. Konya’da olan obruklar, ilk defa
Malkara ve Ergene ilçesinde oluştu. Bu hızla yer altı suları
tüketilirse Trakya’da obruklar yaşanacaktır.

 8-Yer altı su besleme alanları üzerinde patlatmalı
madencilik faaliyetleri bir an önce durdurulmalı, yeni
ruhsatlar verilmemelidir.

 9- Köylerde nüfus azalırken, Köy yerleşim alanlarının
tarım toprakları üzerinde genişlemesine izin ve onay
verilmemelidir.

 10- Yenilenebilir enerjide mevzuat değişikliği ile
vatandaşlara sadece ihtiyacı kadar elektrik değil aynı
zaman satabilme imkanı da tanınmalı ki bu sayede yeni
binalar akıllı sisteme göre inşa edilebilinir. Bu şekli ile
tarım ve orman alanlarının tahribatından kaçınabilinir.



ÇÖZÜM ÖNERİLERİ

 Güneş panelleri kullanımının teşviki

 Hibrit ya da elektrikli araçların kullanımının özendirilmesi

 Çöplerden enerji üretimi,

 Kent aydınlatmasında ve sinyalizasyon sisteminde güneş enerjisinden yararlanılması.

 Geri dönüşüm kutularının yaygınlaştırılması

 Şarj istasyonlarının artırılması

 Daha verimli ve kendi enerjisini üreten binalar yaygınlaştırılacaktır.

 11-) Beklenen olası depreme karşı belediyelerde afet müdürlükleri oluşturulmalı.
Belediyeler olası depreme karşı afet ve iskan sahalarını hazır hale getirmeli. İtfiaye
personeli buna göre hazırlanmalı. Bunun yanında sivil toplum kuruluşlarınca arama
kurtarma ekipleri oluşturulmalı .

 12-) İlimizin her yerinde meteoroloji istasyonu ve hava kalitesi izlemem istasyonu yoktur.
Yatırımların sadece Kırklareli meteoroloji istasyonu verilerinin kullanılması hatalı
sonuçlar doğuracaktır. İlgili istasyonların ilimizde sayısının artırılması gerekmektedir.

 13-) Şehrimizde gençliğin spora teşviki için gençlik merkezi kurulması, engellilerin sosyal
hayata katılımını artırmak için engelsiz yaşam merkezi, Kadınların yine istihdamda yer
edinebilmeleri için başta kreş ve ana okulu hizmetlerinin ortaya konması gerekmektedir.
Yeşil alanların artırılması ve kent belleği müzesinin kurulması

 14-) Bu tip önerilerimizi yerel seçim sonrası 6 ay içinde stratejik planlarda yer alması için
belediye başkanlıklarına sunmalıyız.



SONUÇ

 Anayasanın 56. maddesine göre “Herkes, sağlıklı ve
dengeli bir çevrede yaşama hakkına sahiptir. Anayasanın
44. maddesi ile “toprağın verimli olarak işletilmesini
korumak ve geliştirmek …” 45. maddesi ile de “tarım
arazileri ile çayır ve meraların amaç dışı kullanılmasını ve
tahribini önlemek …” görevlerini yüklemiştir.

 Anayasanın 169. Maddesi’nde ‘orman alanları daraltılamaz
ve Ormanlara zarar verebilecek hiçbir faaliyet ve eyleme
müsaade edilemez’ denilmektedir.

 Telafisi mümkün olmayan sonuçlar yaşanmadan, bir an
önce toprağın önemine ve değerine bilincine ulaşılarak
geleceğe en değerli mirası bırakmak için mücadele
etmeliyiz.

 Kırklareli halkı olarak gelecek nesiller için bilimsel veriler
ve hukuksal dayanaklarla her şart ve koşulda, yaşamı
savunmaya devam edeceğiz.Beni dinlediğiniz için teşekkür
ederim.


